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تیم ملی کشتی آزاد ایران قهرمان آسیا شد
تیــم ملی کشــتی آزاد با 
کسب ۳ مدال طلا و یک برنز 
در ۵ وزن اول و شانس کسب 
۲ طــلا و ۲ برنــز دیگر در ۵ 
وزن دوم، عنوان قهرمانی زود 
هنگام آسیا را از آن خود کرد.
با گزارش ایسنا، تیم ملی 
کشــتی آزاد ایران با کسب ۳ 

مدال طلا و یک برنز در ۵ وزن اول و شــانس کســب ۲ مدال طلا و ۲ برنز در ۵ 
وزن دوم، عنوان قهرمانی زودهنگام آسیا را از آن خود کرد.

ژاپن رقیب ایران در این رقابت ها در ۵ وزن دوم شانس کسب یک طلا و یک 
برنز دارد و تهدیدی برای قهرمانی ایران محسوب نمی شود.

کشتی آزاد ایران ســال گذشته به عنوان سوم آسیا رسیده بود.  کشتی آزاد 
ایران برای مرتبه سی ام عنوان قهرمانی آسیا را بدست آورد.

VAR برگزاری فصل آینده لیگ برتر با
قصد  فوتبال  فدراســیون 
دارد با آمــوزش داوران لیگ 
برتر، فصــل آینده را با کمک 

داور ویدیویی برگزار کند.
بــه گــزارش ایســنا، در 
شــرایطی که سیستم کمک 
داور ویدیویــی چند ســالی 
است به کمک فوتبال آمده تا 

اشــتباهات داوری به حداقل برســد، در ایران به خاطر برخی موانع، هنوز شاهد 
برگزاری بازی ها با VAR نیستیم. البته به واسطه ورود یک سیستم، در دو بازی 
رفت و برگشت پرسپولیس و استقلال،  VAR در ایران اجرایی شد اما حالا همه 

منتظر هستند که این سیستم در همه بازی های لیگ به کار گرفته شود.
پیگیری های خبرنگار ایسنا در این زمینه نشان می دهد، فدراسیون فوتبال به 
دنبال این است که با ورود ۶ دستگاه VAR به ایران و در ادامه آموزش داوران، 

بازی های فصل آینده لیگ برتر فوتبال ایران را با کمک VAR برگزار کند.

فدراسیون بدنسازی در آستانه محرومیت
کنفدراســیون مچ اندازی آسیا، فدراسیون بدنسازی را تهدید به لغو میزبانی 

ایران از مسابقات مچ اندازی آسیا و همچنین محرومیت تهدید کرد.
به گزارش ایسنا، کنفدراسیون مچ اندازی آسیا با ارسال نامه ای به فدراسیون 
بدنســازی ایران،  اعلام کرد میزبانی ایران از مسابقات مچ اندازی قهرمانی آسیا 
به دلیل بی توجهی فدراســیون بدنسازی به ملزومات میزبانی از رویدادهای بین 
المللی، در آســتانه لغو است و فدراسیون بدنسازی ایران نیز با محرومیت روبرو 
خواهد شــد. مســابقات مچ اندازی قهرمانی آســیا قرار بود از ۳۱ فروردین تا ۸ 

اردیبهشت در کیش برگزار شود.
در بخش هایی از نامه کنفدراسیون مچ اندازی آسیا به عبدالمهدی نصیرزاده 
رئیس فدراسیون بدنســازی ایران آمده است:  کنفدراسیون مچ اندازی آسیا به 
اطلاع رئیس فدراســیون بدنسازی ایران می رســاند که به دلیل سهل انگاری، 
تخلفات فاحش و مکرر شــما از شــرایط و توافقات مربوط به برگزاری مسابقات 
قهرمانی آسیا ۲۰۲۴ که از قبل مطرح شده بود، مجبور به فسخ قرارداد میزبانی 
مسابقات می شویم. در صورتی که تا پایان ساعت اداری ۲۲ آوریل ۲۰۲۴ ) امروز 
جمعه( تعهدات خود را بــه طور کامل انجام ندهید و تمام بلیت های هواپیما از 
دبی به کیش و برگشــت را برای ورزشکاران خارجی خریداری نکنید، مسابقات 
قهرمانی آسیا ۲۰۲۴ در کیش لغو و فدراسیون ایران جریمه و محروم خواهد شد.

امباپه متهم به خیانت به پاری سن ژرمن شد
بازیکــن اســبق تیم ملی 
فرانسه کیلیان امباپه را متهم 
به خیانــت به تیــم فوتبال 

پاری سن ژرمن کرد.
کریستف  ایرنا،  گزارش  به 
دوگاری مدعی شد که کیلیان 
امباپه در لیگ قهرمانان اروپا 
با عملکرد تاســف بار خود در 

برابر بارسلونا به این تیم خیانت کرده است.
دوگاری گفت: کیلیان مانند قبل نبود و روند ضعیف او ادامه دارد. قصد ندارم 
به امباپه حمله کنم اما همه بازی او را دیدند. کیلیان بدترین بازی فوتبال خود را 
برابر بارسلونا نشان داد. ما حق داریم تا بازی ها را از دست دهیم اما او در این بازی 
رسوایی بزرگی در فوتبال به بار آورد. کیلیان با این بازی به هواداران بی احترامی و 

خیانت کرد. تصور نمی کردم که امباپه در سطح بسیار پایینی بازی کند.
پاری ســن ژرمن در دیدار برابر بارســلونا با نتیجه ۳ بر ۲ مغلوب این تیم شد 
و شکســت آنها تا حد زیادی به دلیل عملکرد بسیار بد امباپه بود. در طول ۹۰ 
دقیقه بازی، او تنها ۴۶ بار توپ را لمس کرد و همچنین نتوانســت ضربه ای به 

سمت دروازه بزند.
امباپه مطمئن است که در تابستان امسال پاری سن ژرمن را ترک می کند و به 
رئال مادرید خواهد پیوســت. او ۳۹ گل در ۴۱ بازی در تمام رقابت ها از جمله ۶ 

گل در ۹ بازی لیگ قهرمانان اروپا به ثمر رسانده است.

جنجال آبی ها، هواداران درب کمپ را شکستند
و پشت سر نکونام به سکوها رفتند

درحالیکه تمرین قرار بود تمرین استقلال بدون حضور تماشاگران برگزار شود 
اما تعدادی از هواداران این تیم با شکســتن درب کمپ ناصر حجازی پشت سر 

جواد نکونام راهی سکوها شدند تا تمرین با حضور آنها برگزار شود.
به گزارش ایرنا، چند روز پیش باشگاه استقلال با انتشار اطلاعیه ای در کانال 
رسمی خود اعلام کرد به مناسبت عید سعید فطر تمرین روز چهارشنبه با حضور 
هواداران برگزار خواهد شد. در حالی که قرار بود این اتفاق عملی شود اما تصمیم 

باشگاه تغییر کرد و قرار شد این تمرین پشت درب های بسته برگزار شود.
دیروز در میان تعجب عکس هایی از محل تمرین استقلال به بیرون درز پیدا 

کرد که تماشاگران بر روی سکوها نشسته و تمرین تیم را مشاهده می کردند.
اخبار رسیده حکایت از این دارد تعدادی از هواداران استقلال روز گذشته در 
اطراف کمپ زنده یاد ناصر حجازی حضور داشــتند اما با توجه به اعلام باشگاه 

استقلال از حضور آنها در محل تمرین جلوگیری شد.
این وضعیت ادامه داشت تا اینکه جواد نکونام به عنوان سرمربی استقلال قصد 

ورود به تمرین را داشت و با حضور او هواداران به داخل کمپ راه پیدا کردند.
آنها که پشــت ماشین نکونام در حرکت بودند حتی درب کمپ زنده یاد ناصر 

حجازی را شکسته و به یکی از کارکنان این مجموعه نیز آسیب وارد کردند.

نتایج ضعیف سنگنوردان ایران در جام جهانی چین
نمایندگان کشورمان در جام جهانی ســنگ نوردی ۲۰۲۴ چین به کار خود 

پایان دادند.
بــه گزارش ایرنــا، در مرحله نیمه نهایــی نخســتین دور از جام های جهانی 
سنگ نوردی ۲۰۲۴ در ماده بولدرینگ که در کیاکوی چین برگزار شد، دو شرکت 
کننده کشورمان حسین فامیل روحانی و علی سلیمیان به ترتیب با رتبه های ۵۳ 
و ۵۹ به کار خود پایان دادند. فینال این رقابت ها نیز روز پنجشنبه برگزار شد. در 
نخستین  روز از رقابت های جام جهانی سنگ نوردی در ماده بولدرینگ الناز رکابی 

از کشورمان با کسب رتبه ۴۵ از صعود به نیمه نهایی بازماند.

پایان لیگ برتر فوتبال زنان با قهرمانی خاتون بم
لیــگ برتر فوتبال زنان بــا قهرمانی تیم خاتون بم و نایــب قهرمانی ملوان 

بندرانزلی پایان یافت.
به گزارش ایرنا، هفته پایانی لیگ برتر فوتبال زنان عصر چهارشــنبه در چهار 
دیدار برگزار شــد. در نخستین بازی خاتون بم در شیراز به مصاف تیم ایساتیس 
کران فارس رفت و با برتری پرگل ۶ بر یک جشن قهرمانی گرفت.در دومین بازی 
ملوان ۴ بر صفر آوا تهران را شکست داد تا نایب قهرمان این رقابت ها شود. پیکان 
نیز ۲ بر صفر بازی را به سپاهان واگذار کرد. پالایش گاز ایلام نیز ۴ بر یک کانی 
کردستان را شکست داد. تیم فوتبال خاتون بم تنها تیم بدون شکست لیگ برتر 
فوتبال زنان ایران است که موفق به کسب دهمین قهرمانی خود در این لیگ شد.

اخبارکوتاه

فدراسیون بدمینتون ایران در یک سال گذشته عملکرد 
ضعیفی از خود برجای گذاشــت که حتی قابل دفاع هم 

نیست.
به گزارش ایرنا، سالی که گذشت برای بیشتر رشته های 
ورزشــی ایران با مدال های رنگارنگ در مســابقات مهم 
جهانی و آســیایی همراه بود اما رشته ای که همواره در 
چنیــن رقابت های مهمی بی مــدال می ماند، بدمینتون 

ایران است.
فدراســیون بدمینتون در یکسال گذشــته تقریبا هیچ 
دستاوردی در مســابقات مهم جهانی و آسیایی نداشت 
و تنها دستاورد آن در جام بین المللی فجر بود. در بهمن 
ماه سال گذشــته پریا اســکندری و رومینا تاجیک در 
بخش دونفره با شکســت مقابل برزیل به مدال نقره این 

رقابت ها رسیدند.
پس از کسب این مدال، فدراسیون بدمینتون ایران از آن 
به عنوان تاریخ ســازی یاد کرد. هرچند کسب این مدال 
ارزشــمند بود اما تاریخ سازی زمانی رخ می دهد که یک 
ورزشــکار برای اولین بار در چنین رقابت هایی در بخش 
دوبل به مدال برســد اما نســیم صفایی در رقابت های 
بین المللــی بدمینتون جام فجر در ســال ۹۸ در بخش 

دوبل به مدال رسیده بود.
او در گفت وگــو با ایرنا عنوان کرده بــود که بازی برابر 
تیم های قدرتمندی همچون برزیل و کســب مدال نقره 
کار بســیار بزرگی در دوبل بانوان بود اما تاریخ سازی در 
این بخش نشــد زیرا من در سال ۱۳۹۸ در همین ماده 

به مدال رسیده بودم.
همچنین در بخش مردان هم در جام فجر تاریخ ســازی 
به ســبک فدراســیون صورت نگرفت و مانند هر سال 
بدمینتون بــازان با نتایج ضعیف پرونــده خود را در این 

رقابت ها بستند.
اعزام بی حاصل به بازی های آسیایی

با خواهش و التماس
رقابــت مهم دیگــری که نمایندگان کشــورکان در آن 
شرکت کردند و دستاوردی هم نداشت، بازی های آسیایی 
هانگژو بود. از همان ابتدا ستاد بازی های آسیایی تصمیم 
گرفت تا تنها یک بدمینتون باز به این رقابت ها اعزام شود 
و دلیــل آن را کیفی گرایی اعلام کرد. در همین راســتا 

محمدرضا پوریا و فریبا مددی پس از اعلام تصمیم ستاد 
بازی ها با جنجــال تلاش کردند تا تعداد بدمینتون بازان 
اعزامی را افزایش دهند. حتی عجیب اینکه فریبا مددی 
نایب رئیس بانوان فدراسیون بدمینتون به ایرنا گفته بود: 
نمی دانم دیگر از کدام موفقیت بگویم تا مســئولان برای 
اعزام ملی پوشان بدمینتون به بازی های آسیایی رضایت 

دهند.
آیا تنها قهرمانی در آســیای میانه که رقبای ضعیفی در 
آن حضــور دارند، یک موفقیت بــزرگ برای بدمینتون 
ایران محســوب می شــود؟ صحبت از موفقیت زمانی به 
میــان می آید که تیــم ملی بدمینتون ایــران بتواند در 
مسابقات مهمی چون قهرمانی آسیا یا بازی های آسیایی 
عملکرد قابل دفاعی داشــته باشد، نه آنکه ملی پوشان از 
همان ابتدا در اولین بازی خود در هانگژو تن به شکست 

برابر رقبا بدهند و از گردونه رقابت ها حذف شوند.
پوریا حتی به ایرنا گفت که درست نیست به عنوان نایب 
رئیس کنفدراســیون آسیا تنها یک ملی پوش به بازی ها 
اعزام شود و او ســرانجام با اصرار فراوان، توانست تعداد 
بدمینتون بازان اعزامی به هانگژو را به دو بازیکن افزایش 
دهــد اما عملکرد ضعیــف آنها با نارضایتــی و اعتراض 

مسئولان کمیته ملی المپیک همراه بود.
رئیس فدراسیون بدمینتون در آن زمان گفته بود که به 
عنوان نایب رئیس فدراسیون بدمینتون آسیا به محمود 
خسروی وفا و سیدمناف هاشمی التماس می کنم با اعزام 
یگانــه کرمانی موافقت کنند و خــودم هزینه اعزام وی 
را به بازی های آســیایی پرداخــت می کنم. حتی پیش 
از بازی ها، نیکزاد شــیری ســرمربی تیم ملی بدمینتون 
به ایرنا گفت که شانســی برای کسب مقام در بازی های 
آســیایی نداریم و کســب مدال در این مسابقات مانند 
کسب مدال در المپیک است. در واقع پرونده بدمینتون 
ایران در بازی های آســیایی پــس از آن همه التماس و 

جنجال خبری بدون هیچ دستاوردی بسته شد.
در کنار این رقابت های مهم، ملی پوشان با هزینه شخصی 
راهی مسابقات برون مرزی شــدند تا به کسب سهمیه 
برســند اما همواره از مسئولان فدراسیون به دلیل عدم 
پرداخت هزینه اعزام ها گلایه داشــتند. چنانچه نســیم 
صفایــی در گفت وگو با ایرنا بــا گلایه از حمایت نکردن 

فدراسیون بدمینتون گفت: فدراسیون هیچ حمایتی از ما 
نمی کند. من رنکینگ اول ایران هستم اما از ابتدای سال 
تاکنون فدراســیون به علت آن که بودجه ندارد، اعزامی 

هم نداشته و وضعیت ما هر روز بدتر می شود.
پوریا مسبب ۱۳ سال ناکامی در بدمینتون ایران

حال مسبب کسب نتایج ضعیف و نارضایتی ملی پوشان 
چه فردی است؟ مســلما محمدرضا پوریا که سالهاست 
برای ماندن در مسند ریاست دست به هر کاری می زند. 
او اوایل ســال گذشته تمام تلاشــش را کرد تا ابتدا در 
کنفدراسیون آسیا رای کسب کند و با کسب کرسی در 
قاره کهن بتواند برای چهارمین بار ریاست فدراسیون را 
برعهده بگیرد اما کسب این پست در آسیا به بدمینتون 
ایران کمک کرده اســت؟ ریاستی که نتوانسته در طول 
ســال های متمادی با مدیریت درست به نتایج خوبی در 
بدمینتون ایران برســد و همواره حضور قدرت های برتر 
جهــان در آســیا را دال بر ناکامــی در رقابت های مهم 

می داند.

او ایــن ناکامــی را تنها به نبود بودجــه و امکانات ربط 
می دهد و حتی خود را با علیرضا دبیر مقایســه می کند. 
چگونه فدراسیون بدمینتون که افتخار بزرگی ندارد، خود 
را با فدراســیون کشــتی که ورزش اول کشور محسوب 
می شــود و افتخارات بزرگی همچــون قهرمانی جهان و 
المپیــک برای ایران به ارمغان آورده اســت، مقایســه 
می کند؟ نتایج ضعیف پوریا در چهار دوره ریاست وی به 
گونه ای بود که حتی صدای ســیدمحمد پولادگر معاون 
توسعه ورزش قهرمانی وزارت ورزش درآورد و او را مورد 
نقد قرار داد و با تاکید بر تغییر رویه در این رشته گفت: 
۵۰ سال است که پوریا می گوید بدمینتون ایران قدرت 
غرب آسیاســت. ما تا کی باید صرفا قدرت غرب آســیا 
باشــیم؟ او باید این رویه را تغییر دهد. این انتقادات به 
بدمینتون ایران توسط مسئولان ورزش کشور بیانگر آن 
است که ادامه این روند، هیچ اتفاقی برای این رشته رخ 
نخواهد داد و این رشته نیاز به تغییر و تحولات اساسی و 

در مجموع نیاز به خون تازه دارد.

عملکرد فدراسیون بدمینتون در سالی که گذشت؛ غریبه با تاریخ سازی

انوشیروانی: 

خدا نخواست دهدار المپیکی شود

رئیس فدراســیون وزنه برداری گفت: از دوسال گذشته تا 
امروز با وجود نمونه های بسیاری که از ورزشکاران گرفته 
شده، هیچ نمونه مثبتی نداشتیم و قصد داریم به اهداف از 

پیش تعیین شده دست یابیم.
ســجاد انوشیروانی در گفت وگو با ایرنا، با اشاره به شرایط 
وزنه برداری ایران و سهمیه های کسب شده المپیک اظهار 
داشــت: هدف اصلی ما دو سهمیه ۸۹ و فوق سنگین بود 

که میسر شد و با این شرایط با تمام توان به سمت المپیک 
پیش خواهیم رفت.

وی ادامــه داد: از امــروز برای المپیــک تلاش می کنیم. 
شرایط به گونه ای بود که سهمیه مصطفی جوادی قطعی 
بود و نیازی به فشار نبود. علی داودی نیز وزنه های بسیار 
خوبی مهار کرد و آیت شــریفی هــم تلاش فوق العاده ای 
داشــت. البته این رکوردها نیاز به ارتقا دارد و فشار اصلی 

در ماه های پایانی در دستور کار وزنه برداران خواهد بود و 
قصد داریم در این راه بــا آمادگی کامل خودمان را برای 
المپیک آمــاده کنیم. رئیس فدراســیون وزنه برداری در 
واکنش به این ســئوال که المپیک را چگونه پیش بینی 
می کند، گفت: در المپیک کارمان بســیار سخت است اما 
ما هم مانند رقبا، شــب و روز تلاش می کنیم و می دانیم 
شرایط بسیار ســخت خواهد بود. همه تیم ها با آمادگی 
کامل راهی پاریس می شوند و ما هم باید خودمان را با این 

وضعیت همسو کنیم.
انوشیروانی در خصوص کادر فنی تیم ملی و شرایط ادامه 
همکاری با این کادر یادآور شد: قرارداد خاصی با کادر فنی 
بسته نشــده و بیشتر همکاری ما دوستانه است. در مورد 
تیم ملی هم باید بگویم به دنبال آن هســتیم تا به نوعی 
جوانگرایــی را در تیم ملی حاکم کنیم و تلاش می کنیم 

نسل جدیدی را معرفی کنیم.
وی در پاســخ به این ســئوال که آیا اهداف و برنامه های 
وی در وزنه برداری محقق شده یا خیر، عنوان کرد: برخی 
اهداف ما هنوز محقق نشده اما آرامشی که نیاز داشتیم را 
به دست آوردیم. خوشبختانه در وزنه برداری حاشیه  نداریم 
و همه کمک می کنند تا نتایج خوبی رقم بخورد. هدف ما 

این اســت فدراسیونی پویایی داشته باشیم و با این هدف 
حرکت می کنیم.

رئیس فدراســیون وزنه بــرداری در واکنــش به معضل 
دوپینگ و تاثیر آن بر وزنه برداری جهان گفت: این موضوع 
در وزنه برداری از بین رفته اســت. از دو سال گذشته و از 
دوران سرپرستی تا امروز نمونه های بسیاری از ورزشکاران 
گرفته شده؛ اما خوشــبختانه هیچ نمونه مثبتی به ثبت 
نرسیده اســت. در همه رویدادهای برون مرزی تست از 
وزنه برداران گرفته می شــود که مشــکلی در آن نبوده و 
در ایران هم نادو همیشــه پیگیر است که شرایط مطلوب 

ارزیابی می شود.
انوشیروانی در مورد ناکامی رضا دهدار نماینده وزن ۱۰۲ 
کیلوگرم در راه کسب سهمیه المپیک گفت: وزنه سبک 
و بدن او آماده بود اما فشار روانی موجب شد موفق نشود، 
بــه نظر من، خدا برای او نخواســت. دهدار در یک ضرب 
وزنه ای زد که در عمر ورزشــی خود نزده بود اما دو ضرب 
را از دســت داد. گفتنی اســت در رقابت های جام جهانی 
وزنه برداری، میرمصطفی جوادی و علی داودی ۲ سهمیه 
در دسته های ۸۹ و فوق سنگین کسب کردند و از جمله 

امیدهای ایران برای رسیدن به سکو محسوب می شوند.

دســتور ایجاد فدراســیون راگبی در ایران 
راهکاری بود که این رشته را در مسیر تحول و 

توسعه قرار داده است.
به گــزارش ایرنا، دســتور تشــکیل پنج 
فدراسیون از ســال ۱۴۰۱ صادر شد تا برخی 
از رشته ها در ابعاد مختلف یک توسعه پایدار را 
تجربه کنند، توسعه ای که می تواند این رشته ها 
را به ســبد مدالی کاروان ایران در رقابت های 
جهانــی و المپیــک اضافه کند. یکــی از این 
رشته ها راگبی بود که وزارت ورزش در تاریخ 
پنجم تیرماه ۱۴۰۲ به طور رســمی تشکیل 
فدراســیون آن را اعلام و میرمهدی حسینی 
را به عنوان سرپرســت آن منصــوب کرد. با 
انتصاب حسینی اقدامات برای برگزاری مجمع 

انتخاباتی آن آغاز شده است.
ضرورت تشکیل فدراسیون راگبی

میرمهدی حسینی بعد از انتصاب به عنوان 
سرپرست فدراســیون راگبی به خبرنگار ایرنا 
گفت:  راکبی تا ســال ۱۳۹۰ فدراســیون بود 
اما بــه دلیل برخــی اختلاف نظرها به انجمن 
تنــزل پیدا کــرد و تیمی که شــانس زیادی 
برای قهرمانی آسیا داشت زیر نظر فدراسیون 
انجمن های ورزشــی رفت. البته محمد علیپور 
تمام تلاش خود را برای حمایت از این رشــته 
انجام داد اما راگبی آن بودجه لازم را نداشــت 
و موجب شــد تا پســرفت کند. یک دهه به 
این شکل گذشــت تا اینکه فدراسیون جهانی 
نامه ای به ایران ارســال کرد و از کشــورمان و 
عراق خواســت تا فدراســیون تشکیل دهند. 
عراق راگبی را از کمیته به فدراســیون تبدیل 

کرد و ما نیز در حال انجام کار هستیم.
وی در خصــوص ضــرورت تشــکیل این 
فدراســیون نیز گفــت: در وزارت ورزش همه 
به این نتیجه رســیدند که راگبی ایران زمانی 
که فدراســیون بود بهتر کار کــرد. اکنون نیز 
کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان حامی و 
پشتیبان ما است. سرپرست فدراسیون راگبی 
در خصوص استخدام مربی خارجی برای تحول 
راگبی ایران گفت: راگبی ایران در گذشــته از 
مربیان خارجی بهره برده امــا اکنون مربیان 
بســیار خوب داخلی داریم و حتی مربیان ما 
در کشــور عراق نیز فعالیت دارنــد. عراقی ها 
می توانند مربیان بزرگی را از نیوزیلند و فیجی 
استخدام کنند اما پیشرفت ما موجب شده تا 
مربیان ایرانی در این کشور فعال باشند. مربیان 
فیجی و نیوزلند در راگبی هفت نفره نیز بسیار 
خوب هستند و من قول می دهم که یک مربی 

بسیار خوب برای راگبی ایران استخدام کنم.
تاریخ سازی بانوان ایران در راگبی 

آسیا
در سال ۱۴۰۲ راگبی ایران اتفاقات مهمی 
را تجربه کرد که مهمترین آن کســب عنوان 

سوم مســابقات قهرمانی آســیا توسط بانوان 
ایــران بود که یــک اتفاق بی نظیــر در این 
رشته محسوب می شــود؛ اتفاقی که در تاریخ 
این رشته ایران بی نظیر بود. کسب این عنوان 
نگاه ها را به ســمت و ســوی راگبی سوق داد 
تا جایی که قیس عبدالله رئیس کنفدراسیون 
آســیا با ارسال نامه ای این پیشرفت را به وزیر 

ورزش و جوانان تبریک گفت.
تیم راگبــی بانوان ایــران در حالی به این 
عنوان مهم رســید که موفق شــد در مســیر 
رقابت ها تیم چند ملیتی قطر را شکست دهد. 
میرمهدی حســینی در خصوص این موفقیت 
اظهار داشــت: شکســت تیم بانــوان قطر که 
یک تیم چند ملیتی اســت دستاورد کوچکی 
نیست. تیم بانوان ایران این افتخار بزرگ را با 
حجاب اسلامی به دست آوردند. آنان با پوشش 
اســلامی مقام خیلی خوبی کسب کردند. ما 
هیچ مشکلی در زمینه پوشش اسلامی نداریم. 
بانوان ایرانی با حجاب اســلامی افتخارآفرینی 

می کنند. البته این تنها افتخار راگبی ایران در 
سال ۱۴۰۲ نبود بلکه مسوولان این رشته در 
سال گذشته افتخار بسیار مهم دیگر نیز کسب 
کردند. در این سال مجمع سالیانه کنفدراسیون 
راگبی آسیا و مراسم برترین های ۲۰۲۳ راگبی 
آســیا در شهر تاشــکند ازبکســتان برگزار و 
میرمهدی حسینی سرپرست فدراسیون راگبی 
ایران جایزه شــخصیت سال راگبی آسیا را به 

خود اختصاص داد.
یکــی از مهمترین دســتورالعمل های این 
مجمع بررسی میزان توسعه راگبی کشورهای 
قــاره کهن بود کــه اعضا با اتفــاق آرا راگبی 
ایــران را رو به جلو توصیــف کردند تا قیس 
عبدالله رئیس کنفدراسیون راگبی آسیا جایزه 
شخصیت سال را به حسینی از ایران اهدا کند.

راگبی ایران در انتظار اسپانسر
میرمهدی حسینی در زمینه اقدامات خود 
برای تحول مالی در فدراسیون راگبی نیز گفت: 
برای توسعه ورزش نیاز به کار اقتصادی است. 

در دنیا راگبی حامیان مالی زیادی دارد و حتی 
شرکت های بزرگ هواپیمایی و صنعتی رقبای 
ما را حمایت می کنند، ما نیز باید در این زمینه 
فعال باشیم. فکر می کنم که راگبی در ۲ سال 
آینده نباید مشــکل مالی داشته باشد. باید از 
وزارتخانه تشکر کنم که در تمام زمینه ها کنار 
ما هست و کمک می کند. چند زمین راگبی در 
برخی اســتان ها داریم که در شیراز زمین ۲۲ 
بهمن بســیار مطلوب است. در کرج نیز زمین 

در اختیار ورزشکاران راگبی است.
حســینی با بیان اینکه در گذشته امکانات 
خوبی در اختیار راگبی بود، افزود: در گذشته 
زمین شماره ۴ آزادی در اختیار راگبی بود که 
در ســال ۱۳۹۸ یا ۹۹ به پیمانکار داده شد و 
این در زمان وزیر ورزش دولت قبل بود. کسی 
هم سوال نکرد که چرا این اتفاق رخ می دهد. 
البته در گذشته نیز کسی در خصوص منحل 

کردن فدراسیون راگبی سوالی نکرد.
تبدیل شــدن راگبی ایران از فدراسیون به 

انجمن مسیر توسعه این رشته را در یک دهه 
گذشــته با مشکلاتی مواجه کرد؛ با این وجود 
تلاش های فدراســیون انجمن های ورزشی و 
انجمن، راگبی ایران اکنون در حال رســیدن 
به جمع مدعیان آســیایی اســت. میرمهدی 
حسینی در گزارش عملکرد چند سال گذشته 
خود به خبرنــگار ایرنا گفــت: کرونا اختلال 
زیادی را در برگزاری مســابقات و برنامه های 
راگبی ایران ایجاد کرد اما در ۲ ســال گذشته 
برنامه های زیادی در کشور در دستور کار قرار 
گرفــت و حتی علی یاقوتی را به عنوان لژیونر 
به اسپانیا اعزام کردیم. تفاهم نامه با کشورهای 
همسایه امضا شد و استعدادیابی نیز در دستور 
کار اســت. وی ادامه داد:  در ســال ۱۴۰۲ و با 
اداری  اقدامات  راگبی،  فدراســیون  راه اندازی 
و کاری زیادی برای تکمیل روند فدراســیون 
شدن در دســتور کار قرار دادیم. اقداماتی در 
خصوص انتخاب روســای هیات هــا نیز انجام 
دادیم و زمینه را برای برگزاری انتخابات فراهم 

کردیم.
درخواست از وزیر ورزش و جوانان

یکی از مشــکلات راگبی ایران شــمار کم 
زمین راگبی در کشــور اســت. هــر چند که 
زمین های اســتانداردی در استان های تهران، 
زنجــان و فارس ایجاد شــده اما بــا توجه به 
شمار علاقمندان به این رشته، نیاز کشور یک 
زمین با اســتانداردهای جهانی است تا بتواند 
در آینده نزدیک میزبان مســابقات آسیایی و 
جهانی باشــد. میرمهدی حسینی در خصوص 
احتمال دایر شــدن زمین راگبی در ورزشگاه 
جدید تهران نیز گفت: وزارت ورزش و جوانان 
در مدت اخیر بــه ورزش راگبی لطف زیادی 
داشت و این ناشی از درایت و بینش کیومرث 
هاشمی در خصوص این رشته است. هنوز در 
این رابطه صحبتی نشده اما دایر کردن امکانات 
رشــته های المپیکی در ورزشگاه جدید تهران 
می تواند یک کار بسیار خوب و پسندیده باشد. 
امکانات یک رشته المپیکی می تواند به ارزش و 
اعتبار مجموعه های ورزشی کمک زیادی کند.

وی با بیــان اینکه راگبی اکنــون در دنیا 
یک رشته پرطرفدار به شــمار می رود یادآور 
شــد: با توجــه به ظرفیــت  رشــته راگبی و 
میزان درآمدزایی آن پیشــنهادی در خصوص 
برگزاری جام باشگاه های آسیا به کنفدراسیون 
آســیایی دادم تا این ورزش بیشــتر در مسیر 
درآمدزایی قرار گیرد. البتــه این تورنمنت را 
نیز به وزارت ورزش پیشنهاد دادم و امیدوارم 
مــورد موافقت قرار گیرد. در صورت تایید این 
تورنمنت هــم می توانیم راگبی را در مســیر 
توسعه قرار دهیم و هم با دعوت از باشگاه های 
 بزرگ آســیا یک تبلیغی را برای جزیره زیبای 

کیش داشته باشیم.

ایجاد فدراسیون راگبی نقطه آغاز جهش این ورزش در کشور

راگبی در مسیر تحول


